

„Mit nr 1” pod lupą

Faktograficzna weryfikacja posta Urzędu Gminy Bełchatów z serii „obalania mitów” o centrum danych

Przygotowane przez mieszkańców — dla mieszkańców Domiechowie

SIERPIEŃ 2026

WERSJA 1.8 · 02.09.2026

Niezależna analiza obywatelska. Nie zlecona przez gminę, inwestora ani żadną grupę nacisku. Każde twierdzenie posta porównano z rejestrami pierwotnymi i źródłami inwestorów; każda teza opatrzona jest oznaczeniem wiarygodności ([TIER A-D]). Pełne źródła na końcu analizy.

Spis treści

Treść posta — cytat w całości	· · · 3
Werdykt w skrócie	· · · 4
Co post faktycznie udowadnia — uczciwa połowa	· · · 5
Weryfikacja twierdzeń — twierdzenie po twierdzeniu	· · · 6
Sześć czerwonych flag	· · · 8
Nowe pytania, które rodzi post	· · · 9
Co rozstrzygnęłoby sprawę — lista kontrolna	· · · 10
Metodologia i ograniczenia	· · · 11
Źródła	· · · 12

„Mit nr 1" pod lupą

Faktograficzna weryfikacja posta Urzędu Gminy Belchatów z serii „obalania mitów" o centrum danych

Przedmiot: post Urzędu Gminy Belchatów na Facebooku (sierpień 2026 r.), otwierający serię materiałów tworzonych — według własnych słów urzędu — „wspólnie z inwestorem", odpowiadający na zarzut: „*Hyperscale Data Center Belchatów to ściema, a inwestor to spółka – wydmuszka*". Grafika posta (karta z pełną treścią) zarchiwizowana przez mieszkańców 25 sierpnia 2026 r. z profilu Gminy Belchatów na Facebooku.

Data analizy: 24 sierpnia 2026 r. · **Wersja:** 1.6 (30.08.2026)

Zastrzeżenie. Niniejsza analiza jest niezależna i nie została zlecona przez gminę, inwestora ani żadną grupę nacisku. Każde twierdzenie posta porównano z rejestrami pierwotnymi (KRS/rejestr.io, portugalski rejestr przez agregatory eInforma/Racius) oraz ze źródłami pierwotnymi inwestorów (komunikaty prasowe Partners Group, Exus Renewables, Next Mobile) i prasą branżową (DCD, Baxtel). Metodologia: przegląd krzyżowy — cztery niezależne recenzje analityczne, recenzja adwersarialna („zadaniem jest złamać dokument"), fact-checker z wyszukiwaniem źródeł pierwotnych oraz finalna kontrola różnicy konsensusu; łącznie siedem niezależnych przejść po tekście. Każde twierdzenie opatrzone jest oznaczeniem wiarygodności ([TIER A] rejestr/dokument urzędowy → [TIER D] prasa/oświadczenia). Tam, gdzie dowód nie istnieje, tekst mówi to wprost.

Treść posta — cytaty w całości

📌 „*Hyperscale Data Center to projekt, który nie ma swojego odpowiednika w naszej części Europy. To oczywiste, że nowe przedsięwzięcia często budzą sprzeciw i wątpliwości. Dlatego, wspólnie z inwestorem, w kolejnych postach postaramy się opowiedzieć o najważniejszych kwestiach i obalić kilka mitów.*

✗ *Mit nr 1: Hyperscale Data Center Belchatów to ściema, a inwestor to spółka – wydmuszka.*

✅ *Fakty: Głównym inwestorem jest Partners Group – firma inwestycyjna, zarządzająca kapitałem o wartości ponad 185 mld USD, która finansuje projekty energetyczne, technologiczne i infrastrukturalne na całym świecie. Realizatorem projektu będzie Data Center Belchatów Sp z o.o. utworzona przez Exus Digital Lda i Next Mobile PSA, czyli spółki od lat działające w sektorze rozwoju centrów danych, telekomunikacji i cyberbezpieczeństwa."*

[TIER A – treść posta; dokument własny gminy poddany analizie]

Werdykt w skrócie

Post jest w połowie prawdziwy — i to ta nieweryfikowalna połowa jest nośna.

To, co post udowadnia (projekt nie jest fikcją; liczba AUM jest prawdziwa; łańcuch korporacyjny Partners Group → Exus → spółka celowa istnieje), nie odpowiada na to, o co pyta „mit”: **czy kapitał jest realnie zaangażowany, a projekt ma substancję**. Odpowiedź na to pytanie wymagałaby jednego dokumentu, którego post nie przytacza — publicznego potwierdzenia przez samego Partners Group. Tego potwierdzenia, na dzień 24 sierpnia 2026 r., **nie ma**. Jednocześnie dwa twierdzenia z sekcji „Fakty” są sprzeczne z rejestrem lub niepoparte źródłem: skład wspólników spółki celowej jest w poście przytoczony błędnie, a „wieloletnie doświadczenie w rozwoju centrów danych” obu spółek matek jest sprzeczne z rejestrami portugalskim i polskim.

Werdykt szczegółowy: **BLOKADA jako obalenie mitu** — post nie rozstrzyga zarzutu, który sama formułuje; jako materiał informacyjny urzędu wymaga korekty dwóch twierdzeń i uzupełnienia o dane rejestrowe.

Co post faktycznie udowadnia — uczciwa połowa

1. **Projekt nie jest fikcją.** Istnieją: spółka celowa DATA CENTER BEŁCHATÓW Sp. z o.o. (KRS 0000882677, wpis z 8 lutego 2021 r.) [TIER A - KRS/rejestr.io]; procedura planistyczna MPZP Domiechowice (uchwała o przystąpieniu do sporządzenia planu XXI/169/2025; konsultacje 31.07–28.08.2026) [TIER A - BIP]; spotkania z wojewodą łódzkim (luty 2026, gov.pl) [TIER A - gov.pl]; umowy przedwstępne na grunt (~50–100 ha) [TIER D - Onet, czerwiec 2026]. „Ściema” w najczystszyznaczeniu tego słowa byłaby zarzutem przesadzonym.
 2. **Liczba AUM jest prawdziwa i aktualna.** Partners Group raportuje **USD 186 mld** aktywów pod zarządem na 30.06.2026 (184,9 mld na 31.12.2025) [TIER C - komunikat prasowy Partners Group z 15 lipca 2026]. „Ponad 185 mld USD” jest zgodne z ostatnim raportem. Waluta poprawna (PG raportuje w USD).
 3. **Łańcuch korporacyjny istnieje.** Partners Group zainwestowała do €1 mld kapitału wzrostu w grupę Exus (komunikat z 4 października 2023) [TIER C - partnersgroup.com; TIER B - PE Hub, Ropes & Gray, Cuatrecasas]; portugalska **EXUS DIGITAL, UNIPESOAL LDA** jest współnikiem spółki celowej (**60%**, 96 ze 160 udziałów), a Rhett Weiss — CDO Exus Digital — zasiada w zarządzie spółki celowej [TIER A/B - KRS/rejestr.io, DCD]. Trzy nazwy z posta (Partners Group, Exus Digital, Next Mobile) nie są więc przypadkowym zbiorem.
-

Weryfikacja twierdzeń — twierdzenie po twierdzeniu

Twierdzenie z sekcji „  Fakty”	Rejestr / źródło pierwotne	Werdykt
„Głównym inwestorem jest Partners Group”	Żaden podmiot z grupy Partners Group nie figuruje w KRS spółki celowej (wspólnicy: EXUS DIGITAL LDA 60% / NEXT DC Sp. z o.o. 40%) [TIER A - KRS/rejestr.io, stan na 10.08.2026] . Archiwum prasowe PG (wyniki FY2025 z 14.01.2026 i H1 2026 z 15.07.2026) nie wymienia Bełchatowa ani żadnego polskiego centrum danych; w tym samym komunikacie H1 2026 PG ogłasza sprzedaż atNorth — wyjście z porównywalnej europejskiej platformy centrów danych [TIER C - partnersgroup.com] . DCD (26.02.2026) opisuje inwestora jako „prospektywnego”, projekt we „wczesnej fazie planowania” [TIER B - DCD] . Jedynym publicznym źródłem atrybucji „główny inwestor” jest sama gmina [TIER D - Onet, 15.06.2026] .	NIEPOPARTE — twierdzenie o statusie faktycznym („jest”) bez jednego publicznego potwierdzenia ze strony wskazanego inwestora
„Realizatorem będzie Data Center Bełchatów Sp z o.o. utworzona przez Exus Digital Lda i Next Mobile PSA”	Aktualny KRS: wspólnicy to EXUS DIGITAL, UNIPESSOAL LDA (60%) oraz NEXT DC Sp. z o.o. (40%) — spółka osób związanych z Next Mobile, ale nie „Next Mobile P.S.A.” [TIER A - rejestr.io] . Kapitał zakładowy spółki celowej: 8 000 PLN ; wynik finansowy 2025: przychód ~1,5 tys. PLN, strata ~162 tys. PLN [TIER A - rejestr.io] .	SPRZECZNE w szczególe — post myli sprawdzalny stan rejestru; pomija kapitał i wynik SPV (normalne na etapie rozwoju, ale to dokładnie „faktura wydmuszki”, którą post rzekomo obala)
„Spółki od lat działające w sektorze rozwoju centrów danych, telekomunikacji i cyberbezpieczeństwa”	EXUS DIGITAL LDA: rejestracja 16 lipca 2025 r. (wiek ~1 rok wg eInforma), kapitał zakładowy €200 [TIER B - eInforma/Racius] ; grupa Exus ma udokumentowane doświadczenie w OZE (11 GW zarządzanych aktywów), nie w budowie centrów danych [TIER C - exusrenewables.com] ; sam Partners Group opisuje Exus Digital jako świeżo „zbudowany” zespół [TIER C - LinkedIn PG, kwiecień 2026] . Next Mobile P.S.A.: zakończył usługi telekomunikacyjne dla klientów indywidualnych 31 maja 2022 r. [TIER B - mvno-gsm.pl] ; obecnie mass-SMS/CPaaS, przychód 49,6 mln PLN (2024) [TIER B - aleo.com] ; zero wybudowanych centrów danych [TIER C - Baxtel] . „Cyberbezpieczeństwo” pochodzi wyłącznie z autoprezentacji spółki [TIER C - nextmobile.pl] .	SPRZECZNE — „od lat działające w sektorze rozwoju centrów danych” nie znajduje potwierdzenia w żadnym rejestrze ani bazie branżowej dla żadnej z dwóch spółek
„Zarządzająca kapitałem o wartości ponad 185 mld USD, która finansuje projekty energetyczne, technologiczne i infrastrukturalne na całym świecie”	AUM potwierdzone (USD 186 mld, 30.06.2026) [TIER C - PG] . Rzeczownik „finansuje” opisuje działalność całej firmy wobec klientów — nie zaangażowanie kapitału w ten projekt. Całkowita historyczna ekspozycja PG na centra danych to „ponad 4 mld USD od 2021 r.” [TIER C - LinkedIn PG] ; kampus 500 MW–1 GW to pojedynczy zakład rzędu kilku mld USD.	PRAWDA, NIEISTOTNA — liczba prawdziwa, wnioskowanie z niej nieuzasadnione (halo finansowe)

„Projekt, który nie ma swojego odpowiednika w naszej części Europy” (preambuła)	W marcu 2026 r. ogłoszono kampus Baltic Data Center Campus Lublewo (gmina Choczewo) o mocy 3,2 GW (4×800 MW) z decyzją warunkową przyłączenia — „największy tego rodzaju projekt w Polsce i jeden z największych w Europie” [TIER B - Renewables Now, Construction Digital] . Konin: 260 MW / €3 mld (kwiecień 2026); Hillwood koło Warszawy: 130 MW. Sam Bełchatów to ogłaszane 500 MW (docelowo ~1 GW).	NIEAKTUALNY SUPERLATYW — 500 MW nie jest największe nawet w Polsce; żadna metryka (MW? capex? ha?) nie została podana
Liczby projektu: moc, powierzchnia, capex, woda, miejsca pracy, najemca	Zero liczb w poście. Ministerstwo Klimatu i Środowiska (czerwiec 2026): inwestor „nie przedstawił informacji na temat skali oddziaływania planowanego przedsięwzięcia, w tym wielkości zużycia wody oraz planowanego systemu chłodzenia” [TIER D - Onet] .	POMINIĘCIE STRUKTURALNE — post „Fakty” o powadze projektu zawiera 0 liczb dotyczących projektu i 1 liczbę dotyczącą zarządcy funduszu

Sześć czerwonych flag

Flaga 1 — Niedowód (struktura non-denial). Zarzut „wydmuszka” to pytanie o **substancję i zaangażowany kapitał**. Post odpowiada **istnieniem podmiotów**. To dwie różne kategorie: udowadnia, że firmy istnieją, nie że kapitał jest zaangażowany. Każde zdanie posta może być dosłownie prawdziwe, a rdzeń zarzutu pozostaje nierozstrzygnięty — dokładnie tak zachowuje się komunikat, który ma co do czego milczeć.

Flaga 2 — Halo finansowe. Jedyna duża liczba w poście (185 mld USD) dotyczy kapitału **klientów** całej firmy, zdywersyfikowanego globalnie na pięć klas aktywów — nie kapitału własnego PG (rządu ~2% AUM) ani zaangażowania w Bełchatów (publicznie: **0 USD potwierdzone**). Odpowiadanie na zarzut o pustej spółce wielkością cudzego bilansu to klasyczna pożyczka wiarygodności.

Flaga 3 — „Fakty”, które przekłamują fakty rejestrowe. Post wskazuje współnika, którego nie ma w KRS („Next Mobile PSA” zamiast NEXT DC Sp. z o.o.), a „wieloletnie doświadczenie w rozwoju centrów danych” obu spółek matek jest sprzeczne z rejestrem portugalskim (wiek ~1 rok, €200 kapitału) i z historią Next Mobile (wyjście z telekomunikacji konsumenckiej w 2022 r.). Materiał w formacie fact-checkingu, który przekłamuje sprawdzalne fakty, podważa wiarygodność całej zapowiedzianej serii.

Flaga 4 — Konflikt ról urzędu. Post powstaje „wspólnie z inwestorem”, a jego wydawca — Urząd Gminy — jest jednocześnie organem, który **zainicjował** procedurę MPZP i **prowadzi** konsultacje, w których mieszkańcy mogą kwestionować ten projekt. Format / pożyczka retorykę niezależnego fact-checkingu, odwracając jego jedyny nośny warunek: niezależność od strony, której tezy sprawdza. Do tego publikacja wyłącznie na Facebooku (kanał algorytmiczny, edytowalny, wykluczający nieużytkowników) zamiast w BIP.

Flaga 5 — Superlatyw nie do obrony. „Nie ma odpowiednika w naszej części Europy” było nieaktualne w chwili publikacji (Lublewo 3,2 GW ogłoszono 5 miesięcy wcześniej, z decyzją przyłączeniową). Twierdzenie bez metryki (MW? capex?) jest nefalsyfikowalne — czyli marketingowe, nie informacyjne.

Flaga 6 — Zero liczb projektowych. Poważna odpowiedź na zarzut «ściema» zaczyna się od liczb: MW, m², PLN, m³/dobę, etaty, najemca, harmonogram. Post nie podaje żadnej. Tymczasem Ministerstwo Klimatu publicznie stwierdziło, że inwestor nawet wody i systemu chłodzenia nie przedstawił. Ta asymetria — marketingowe przymiotniki zamiast liczb — jest sama w sobie daną.

Nowe pytania, które rodzi post

1. **Czy Partners Group potwierdzi swoją rolę własnym komunikatem?** Jedno zdanie z Zug (siedziba PG) rozstrzyga cały „mit”. Dlaczego gmina wymienia PG w czasie teraźniejszym („jest”), podczas gdy archiwum prasowe PG milczy o Bełchatowie?
2. **Dlaczego post nie podał wyciągu KRS?** Dokument, który w trzech liniijkach odpowiada na zarzut o wydmuszkę (wspólnicy, udziały, kapitał), jest publiczny, tani i natychmiastowy — a został pominięty na rzecz AUM zarządcy z drugiego końca łańcucha.
3. **Która wersja struktury inwestorskiej jest obowiązująca?** Onet (VI 2026): „Partners Group Holding AG przy wsparciu Exus Digital i Next Mobile”; post (VIII 2026): „utworzona przez Exus Digital Lda i Next Mobile PSA”; KRS: EXUS DIGITAL LDA + NEXT DC Sp. z o.o. Trzy wersje, trzy daty, jeden urząd.
4. **Czym jest „Next Mobile PSA” w poście?** W KRS spółki celowej takiego podmiotu nie ma. Czy to błąd nazwy NEXT DC, czy ukryty uczestnik?
5. **Jakich warunków wstępnych wymaga zaangażowanie PG?** Czy uzależnione jest od uchwalenia MPZP, decyzji środowiskowej, najemcy kotwicznego? (Klasyczna sekwencja: pieniądze następują po pozwoleniach — wtedy post ma rację co do przyszłości, ale nie ma jej co do czasu teraźniejszego „jest”).
6. **Czy urząd publikuje materiały inwestora jako własne?** „Wspólnie z investorem” — kto formułuje tezy, kto zatwierdza, kto ponosi odpowiedzialność za błąd rejestrowy z flagi 3?
7. **Dlaczego seria nie zaczęła od liczb?** Skoro zapowiada „najważniejsze kwestie” — moc, wodę, miejsca pracy i najemca są ważniejsze niż tożsamość zarządcy funduszu. Kolejność tematów sama jest komunikatem.

Pytania w wersji na spotkanie/piśmie: «Belchatow_Pytania_PL», Temat 7 (Q26–Q29).

Co rozstrzygnęłoby sprawę — lista kontrolna

Dokument	Wydawca	Co rozstrzyga
Komunikat prasowy wymieniający Belchatów	Partners Group (Zug)	„Główny inwestor” — potwierdzenie lub jego brak
Aktualny odpis KRS 0000882677 + umowa/LOI kapitałowe	KRS / spółka celowa	Struktura wspólników, kapitał, zaangażowanie
Warunki przyłączeniowe 500 MW (wniosek/decyzja PSE)	PSE	Substancja techniczna projektu
Umowa przedwstępna/akt notarialny gruntu + KRS nabywcy (BLUENEXT ENERGY, KRS 0001204596)	notariusz / KRS	Kontrola nad terenem i jego nośnikiem prawnym
Najemca kotwiczny (LOI/umowa)	hyperskaler	„Hyperscale” — czy projekt ma klienta
Decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach — wniosek (co do zasady do Wójta; art. 75 ust. 1 pkt 4 uioś)	inwestor	Woda, chłodzenie, hałas — liczby, których żąda Ministerstwo

Stan na 24 sierpnia 2026 r.: **żaden z powyższych dokumentów nie jest publiczny** (z wyjątkiem wyciągu KRS, który jest publiczny — lecz post z niego nie korzysta, a jego treść z postem się rozjeżdża).

Metodologia i ograniczenia

Jak powstawała ta analiza. Dokument przygotowali mieszkańcy z pomocą narzędzi sztucznej inteligencji (modeli językowych), które wspomagały wyszukiwanie, porównywanie i streszczanie źródeł. Kierunek analizy, dobór faktów i wnioski należą do mieszkańców; każde twierdzenie oznaczono tagiem źródła (TIER A–D), a obliczenia własne znacznikiem `[COMPUTED]` — każdy fakt można więc sprawdzić w wykazie źródeł. Mimo weryfikacji błędy są możliwe; wykaz źródeł pozwala na samodzielną kontrolę każdej liczby i cytatów.

Analiza wykonana jako przegląd krzyżowy: cztery równoległe, niezależne recenzje analityczne (spójność wewnętrzną i kompletność; logika i luki strategiczne; wykonalność struktury dostawczej; poprawność ilościowa), jedna recenzja adversarialna z dostępem do rejestrów (KRS/rejestr.io, eInforma, Racius, northdata), fact-checker z weryfikacją każdej liczby wobec źródeł pierwotnych, oraz finalne przejście „różnicy konsensusu” (wyszukiwanie tego, co panel systematycznie pominął — stąd m.in. uwagi o kanale publikacji i formacie). Pełne protokoły: katalog `cross_model_review/` w archiwum raportu głównego.

Ograniczenia: (a) post analizowano w wersji z sierpnia 2026 r. — jego ewentualne późniejsze edycje (Facebook nie archiwizuje zmian) mogą różnić się od cytatu; (b) brak dostępu do płatnych wyciągów rejestru portugalskiego (tożsamość jedyne go wspólnika EXUS DIGITAL LDA pozostaje niezeweryfikowana); (c) nie można wykluczyć, że zaangażowanie Partners Group istnieje, ale nie zostało jeszcze publicznie ujawnione — w takim przypadku uczciwa forma posta brzmiałaby: „według inwestora, głównym inwestorem będzie...”, nie „jest”.

Źródła

Rejestry i dokumenty urzędowe (TIER A):

1. Rejestr.io — DATA CENTER BEŁCHATÓW Sp. z o.o., KRS 0000882677 (wspólnicy: EXUS DIGITAL, UNIPESSOAL LDA 60% / NEXT DC Sp. z o.o. 40%; kapitał zakładowy 8 000 PLN; sprawozdanie 2025). <https://rejestr.io/krs/882677/data-center-belchatow>
2. Rejestr.io — NEXT DC Sp. z o.o., KRS 0001191076 (wpis: 8 września 2025 r.). <https://rejestr.io/krs/1191076/next-dc>
3. Urząd Gminy Bełchatów — post „Mit nr 1” na Facebooku (sierpień 2026) — przedmiot analizy.
4. gov.pl — Łódzki Urząd Wojewódzki: spotkanie o inwestycjach w gminie Bełchatów (12 lutego 2026; ~50 ha przy GPZ Rogowiec; docelowo do 500 MW). <https://www.gov.pl/web/uw-lodzki/o-inwestycjach-w-gminie-belchatow>

Źródła inwestorów (TIER B/C):

5. Partners Group — wyniki H1 2026 (15 lipca 2026): AUM **USD 186 mld** na 30.06.2026; umowa sprzedaży atNorth. https://www.partnersgroup.com/en/news-and-views/press-releases/corporate-news/detail?news_id=f67a7c5a-4d18-4895-914f-e7182d9d58a7
6. Partners Group — komunikat: inwestycja do €1 mld w Exus (4 października 2023). https://www.partnersgroup.com/news-and-views/press-releases/investment-news/detail?news_id=fac11494-cf82-49d3-8895-3d9580621f4c
7. Partners Group — LinkedIn (kwiecień 2026): „we built an industry-leading team, Exus Digital...”; ekspozycja DC „ponad 4 mld USD od 2021”. https://www.linkedin.com/posts/partners-group_exus-renewables-a-next-generation-energy-activity-7444323482152132608-oyNP
8. eInforma — EXUS DIGITAL, UNIPESSOAL LDA, NIF 518894541 (wiek 1 rok; CAE 71120). https://www.einforma.pt/servlet/app/portal/ENTP/prod/ETIQUETA_EMPRESA/nif/518894541/source/search/campaign/fichaemp/
9. Racius — EXUS DIGITAL UNIPESSOAL LDA (kapitał €200). <https://www.racius.com/exus-digital-unipessoal-lda/>
10. Next Mobile P.S.A. — strona spółki (CPaaS, „bezpieczeństwo telekomunikacyjne” — autoprezentacja). <https://nextmobile.pl>
11. aleo.com — NEXT MOBILE P.S.A. (d. GLOBITEL): sprawozdanie FY2024 (przychód 49,6 mln PLN). <https://aleo.com/pl/firma/globitell-next-mobile-prosta-spolka-akcyjna>

Prasa i bazy branżowe (TIER B/D):

12. Onet (M. Kałach, 15 czerwca 2026) — odpowiedź gminy: „Głównym jest Partners Group Holding AG, przy wsparciu Exus Digital i Next Mobile”; odpowiedź Ministerstwa Klimatu; „puste inwestycje” (J. Wiech). <https://wiadomosci.onet.pl/kraj/na-ich-polach-ma-rosnac-sztuczna-inteligencja-czy-sprzedadza-ziemie-pod-ai/ry2s7wc>
13. DCD — „500MW data center campus planned for Bełchatów, Poland” (26 lutego 2026; „prospektywny inwestor”). <https://www.datacenterdynamics.com/en/news/500mw-data-center-campus-planned-for-be%C5%82chat%C3%B3w-poland/>

14. Baxtel — profil projektu (status: Planned; operator: Next Mobile; 0 wybudowanych obiektów). <https://baxtel.com/data-centers/next-mobile-poland>
 15. mvno-gsm.pl — zakończenie usług konsumenckich Next Mobile 31 maja 2022. <https://mvno-gsm.pl/opinia-koniec-next-mobile-kto-next/>
 16. Renewables Now — WBS Power: kampus 3,2 GW Lublewo (marzec 2026). <https://renewablesnow.com/news/wbs-power-advances-3-2-gw-hyperscale-data-centre-campus-in-poland-1291921/> ; Construction Digital: <https://constructiondigital.com/news/polish-hyperscale-data-hub-construction>
 17. WBJ (16 lutego 2026) — „investor secured grid connection conditions for the full 500 MW”. <https://wbj.pl/data-center-near-belchatow-being-built-with-500-mw-capacity/post/148866>
-

Koniec analizy. Analiza jest narzędziem obywatelskim: nie twierdzi, że projekt jest „ściemą” — twierdzi, że post „Mit nr 1” nie dowodzi tego, co obiecuje udowodnić, a dwie jego „fakty” są sprzeczne z rejestrem. Postępowanie naprawcze jest proste i tanie: opublikować aktualny wyciąg KRS, poprawić skład wspólników, uzgodnić czasownik („będzie” zamiast „jest”) i poprosić inwestora o jedno zdanie z Zug.